
Teknik- og Miljøforvaltningen 

Besvarelse vedrørende lokalplandispensation om sti-
forløb gennem roklubområdet ved Rundholtsvej 

Medlem af Borgerrepræsentationen Rasmus Steenberger (F) har den 

29. september 2022 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøfor-

valtningen.

Spørgsmål 

Ville det kræve en ny lokalplan, hvis man fuldt ud skulle imødekomme 

roklubbernes ønske om, at der ikke etableres åbninger i hegnet fra nord 

og syd, for at sikre passage, idet jeg kan forstå, at det nuværende forslag 

til dispensation fra forvaltningen i form af åbninger i nord og syd rum-

mer nogle dilemmaer set fra roklubbernes side. 

Svar 

Det er forvaltningens opfattelse, at det vil stride mod lokalplanens prin-

cipper at imødekomme roklubbernes ønske om at undgå åbninger i 

hegnet fra nord og syd. Da der i henhold til planloven ikke kan dispense-

res til forhold, der strider mod planens principper, vil den eneste mulig-

hed være at muliggøre roklubbernes ønske i en ny lokalplan. Til princip-

perne i planen hører bestemmelserne i planens formålsparagraf (§ 1). 

Heri er anført, at bl.a. følgende overordnede hensyn skal tilgodeses:  

”Gang- og cykelforbindelser, herunder havnepromenaden, skal skabe 

sammenhæng mellem Havnestad og Nokken.” 

Strækningen langs roklubberne er en del af den fastlagte havneprome-

nade. Det skal tilføjes, at Teknik- og Miljøudvalget på mødet den 30. au-

gust 2021 i en sammenlignelig sag vedrørende Københavns Roklub har 

tilkendegivet, at det er vigtigt, at der er offentlig adgang langs havnen – 

også foran roklubben. 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal 
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